



# ပျာကညီဘျာထံခဝရျာန်

## တၢ်ကစီၣ်ကြၢးသ့ၣ်ညါ

၃၉၆, ဘိၣ်ဉုၤကျဲ, လါမတီၣ်, ဝှံတက့ၣ်  
Ph. 95-1-214899(Ext. 123)  
E.mail. kbccd08@gmail.com  
Web - kbcm1913.org

### နီၣ်ဝံၣ်(၃)

### လါအီကူၣ်, ၂၀၁၇န့ၣ်

#### ကမံးတံၢ်ပာဆၢတၢ်ရူလိာ်မၤသကိးဝဲၤကျိၤ

#### မိၣ်မုၢ်ဝဲၤကျိၤ



တၢ်ကရၢကရိတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်အီၣ် ပျာကညီဘျာထံခဝရျာန် ကမံးတံၢ်ပာဆၢတၢ်ရူလိာ်မၤသကိးတၢ်သးခုကစီၣ် သးကျဲၤမၤသကိးတၢ်မၤလိာ် ဒီး Pact Myanmar န့ၣ်လီၤ. Basic Advocacy Training ဘၣ်တၢ်မၤအီၣ် ဖဲလါမုၢ်ၤ၁၃သီတုၤလါယူၤ၁သီ ဖဲန့ၣ်တကယၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်, Performance Management System Workshop ဘၣ်တၢ်သးကျဲၤမၤအီၣ်ဖဲ လါယူၤ၂၇သီတုၤ၂၉သီ ဖဲန့ၣ်တကယၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ဒီး Effective Communication Training ဘၣ်တၢ်မၤအီၣ်ဖဲ လါယူၤ၁၃သီတုၤ၂၁သီ ဖဲOrchid Hotelန့ၣ်လီၤ. သရၣ်/ မုၢ်သိၣ်လိတၢ်တဖၣ် မုၢ်ဝဲ လၢ Pact Myanmar န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိာ်တဘျီဘၣ်တဘျီန့ၣ် ပျာဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိာ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ ကီၢ်ခၢၣ်စးတဖၣ်ဒီး ဝဲၤကျိၤခၢၣ်စးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ခဲလၢၣ်ပၣ်ဖီၣ်အစၢကတၢ်အိၣ်ဝဲ အဂၢ(၃၀)န့ၣ်လီၤ.

လါမုၢ်(၂-၅)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်အိၣ်ဒီး ကီၢ်ပိာ်မုၢ်ကရၢ/ဝဲၤကျိၤ အတၢ်မၤဖိတဖၣ်အီၣ်တၢ်မၤလိာ် ဖဲခဝရျာန်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်အးန့ၣ်လီၤ. ပျာမၤလိာ်တၢ်ဖိတဖၣ်လဲၤသကိးဆူ ကွးတီတၢ်မၤလိာ်ဘၣ်ထွဲဒီး ကီၢ်ပသံၣ်မိမုးန့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤလိာ်တဘျီအံၤလၢကီၢ်(၁၄)ဘၣ်အခၢၣ်စး ပျာဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိာ်အိၣ်ဝဲ(၁၆)ဂၢန့ၣ်လီၤ. လါယူၤ၁၃(၁၁-၁၂)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်အိၣ်ထီၣ် တၢ်သိၣ်လိလၢအမုၢ် “တၢ်ဆိကမိၣ်တၢ်ဂၢထီၣ်ပသီထီၣ်” အဂၢ, ဒီးသရၣ်လးဖၣ် ဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤတၢ်န့ၣ်လီၤ. လါမုၢ် (၁၃-၁၅)သီအိၣ်ဒီး “တၢ်ပနံၣ်တၢ်ကၤ တၢ်ခိလဲလိာ်တၢ်တၢ်မၤလိာ်” ဒီးသရၣ်သိၣ်လိတၢ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်ယဲဝဲက့ၣ်ဒီး အတံၤသကိးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ခၢၣ်စးပျာဟဲထီၣ် တၢ်မၤလိာ်အိၣ်ဝဲ(၂၀)ဂၢဒီး ခဝရျာန်ဝဲၤလိာ်(၄)ဂၢခဲလၢၣ်(၂၄)ဂၢန့ၣ်လီၤ.

#### ခရံၣ်ဖိတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲၤကျိၤ



ဖဲလါအ့ၣ်ဖြဲၣ် (၂၇-၃၀), ၂၀၁၇န့ၣ် ခရံၣ်ဖိတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး ပျာန့ၣ်တၢ်အတၢ်မၤလိာ်(၃)သီဖဲတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ယံၢ်ကထၢ ဒီး ဖဲလါမုၢ်(၁)သီန့ၣ်အိၣ် ဒီးတသီတၢ်ဒုၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ထုကဖၣ် အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါမုၢ်ၤ၁၇သီဝဲၤကျိၤ ပျာမၤသကိးတၢ်(၆)ဂၢဒီး ကီၢ်ခ.တပျာမၤသကိးတၢ်တဖၣ် လဲၤဆူဟီၣ်ခိၣ် ဒီဘၣ်ခ.တပျာဘျးစဲ(၁)သီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယူၤ(၇-၈), ၂၀၁၇န့ၣ် သးကျဲၤမၤဘၣ် ခရံၣ်ဖိဟ့ၣ်ဖိဃီဖိ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဃုာ်ဒီး ဝဲၤကျိၤဘၣ်ထွဲသ့ၣ်တဖၣ်လၢ န့ၣ်ကယၢ(၂၀)တၢ်တံၢ်ကျဲၤခံပတီၢ်တပတီၢ်န့ၣ်လီၤ.

#### သရၣ်သမါဝဲၤကျိၤ



ပျာကညီဘျာထံခဝရျာန်သရၣ်သမါဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး သရၣ်သမါမုၢ်နီၤဖဲ(၂၅.၆.၂၀၁၇)ဒီးတၢ်ကစီၣ်မုၢ်ဝဲ “ခရံၣ်အခုအပူၤလၢအဂ့ၢ” န့ၣ်လီၤ. ပျာကွဲးတၢ်ကစီၣ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်ဒိၣ်ဒီးကထၢၣ်ခွါဂ့ၢန့ၣ်လီၤ. ခၢၣ်စးတဖၣ် လဲၤဒီးရူလိာ်မုၢ်လိာ်ဘျီသကိးဘၣ်သကိးဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘၣ်တၢ်အိၣ်ဖီၣ်(၂၀၂)ဖီၣ်န့ၣ်လီၤ.



# လံာ်လံာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လာဝဲကျိၤ



ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရၢၢ် လံာ်လံာ်ဒီးတၢ်ဆဲးတၢ်လာဝဲကျိၤ အိၣ်ဒီးတၢ်ယုထံၣ်သ့ၣ်ညါတၢ်ကံၤစုအဂီၢ်ဖဲလါမ့ၤ (၂-၃)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်ဒီး တၢ်ပညိၣ်မ့ၢ်ဝဲ-ဒ်သးပကသ့ၣ်ညါကျိၤ ပုၤကညီလုၢ်လံာ်ထုသန့တၢ်ကံၤစု ဒီးခရံၣ်ဖိတၢ်စုၤတၢ်န့ၣ်တၢ်သဘံၣ်ဘုၣ်သုတအိၣ်ထီၣ်အဂီၢ် ဒီးတၢ်ကွၢ်စိမ့ၢ်ဝဲ - မ့ၢ်ဒ်သးပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရၢၢ်ဖဲလံာ်ကံးဂၢၤဒဲး ကသ့ၣ်ညါတၢ်ကံၤစုအခိပညိၣ်, အခိၣ်ထံးခိၣ်ဘိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤအံၤ ဘၣ်တၢ်မၤသကံးအံၤဒီး ခဝုၤရၢၢ်သရၣ်သမါဝဲကျိၤန့ၣ်လီၤ. ပအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးမူးဖးဖျါ (၄)ဘျီတဘျီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲလါမ့ၢ်(၄)သီ, ၂၀၁၇အနံၤဒီး တၢ်ဂ့ၢ်လၢဘၣ်တၢ်ဖးဖျါအံၤမ့ၢ်ဝဲ “ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရၢၢ် အတၢ်ထံၣ်ဘၣ်ထွဲတၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဒီး ပုၤကညီအတၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢ ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရၢၢ် အဘၣ်ကဝီၤအပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်သးထီၣ်ထီၣ်ကညီစ့ၢ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤ ဒိအမ့ၢ်တၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သိၣ်လိဆူ သရၣ်/သရၣ်မုၢ်လၢကကူၤသိၣ်လိကညီကိၣ် တၢ်မၤလိဆူပဒိၣ်တီၤက့ၢ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤ, တီၤဘျီတၢ်သိၣ်လိလၢ တၢ်စးထီၣ်ဆိလၢမိၢ်ကိၣ်အဂီၢ်မ့ၢ်ဂ့ၤလီၤ. တၢ်မၤကွၢ်ဆိတီၤလၢ ကီၢ်ပသံၣ်မိမ့ၢ်, ပရဲးခိသဝီစ့ၢ်ကိး မ့ၢ်လၢတၢ်မၤလိန့ၣ် (၂၀၁၇-၂၀၁၈)အဂီၢ် က့ၢ်အိးထီၣ်ဖဲလါယုၤလံာ် အဆိဖိသ့ၣ်(၉)ဂၢၤဒီး သရၣ်မုၢ်သိၣ်လိတၢ်(၂)ဂၢၤစးထီၣ် သၢတီၤတၢ်မၤလိလၢပဒိၣ်က့ၢ်န့ၣ်လီၤ. သးပုၤတၢ်သ့လံာ်လံာ်အဂီၢ် ပအိၣ်ဒီးတၢ်သ့တၢ်ကလုၢ်ဒီး တၢ်ဘၣ်ဘၣ်က့ၤလံာ်စးစ့ၢ်ကိးလီၤ. တလၢတဘျီပအိၣ်စ့ၢ်ကိးဒီးတၢ်ကွၢ်ဘၣ်က့ၤအဲကလံး -ကညီစ့ၢ်လံာ်ခိယုၤတၢ်မၤလိ. ကမံးတံၣ်ဖိအိၣ်ဝဲခဲဖုလၢ ဝုၤတကူၣ်တဖုဒီး ကီၢ်တီၤအူပကူၤတဖုန့ၣ်လီၤ.



# ဖိၣ်ခွါဝဲကျိၤ



ဖိၣ်ခွါဝဲကျိၤအိၣ်ဒီး တၢ်စုၤခါတၢ်မၤလိဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖဲ န့ၢ်မူလုၢ်တၢ်ဘၢယုၤသရၣ်ဖဲလါယုၤ, မ့ၢ်နံၤဖိကိးနွံဒဲးန့ၣ်လီၤ. သရၣ်လၢဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်နီၤတၢ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲ-သရၣ်မုၢ်ဒိၣ်Dr.စတဲလ်ဗဲ, Rev.Dr.ခွါဂ့ၤ, Rev.Dr.သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.ပုၤဟံးထီၣ်အိၣ်ဝဲခဲလၢကံ (၅၀)ဘျီကိးနွံဒဲးန့ၣ်လီၤ.

# တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီး တၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲကျိၤ



ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရၢၢ်တၢ်ကဟုကယၢ်ဒီးတၢ်ကူၣ်လိာ်တၢ်ဝဲကျိၤအိၣ်ဒီးတၢ်ကဟုကယၢ်ဖိၣ်ဃဲဖိသ့ၣ်တဖၣ်တၢ်ထံၣ်လိာ်သးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဖဲကီၢ်ကယၢ်မိၢ်ပုၤ, ဝုၤဒဲးမိဆိၣ်ဖဲလါအူဖျါ(၂၄-၂၈), ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယုၤအပူၤ သ့ၣ်ယၢ်ဝဲတံၣ်ဃိာ်ဖိဖိမုၢ်တဂၢၤမးထီၣ်ဘၣ်ဒီး ဘၣ်တၢ်ဆုၤလီၤက့ၤဘၣ်အံၤဆူ အတၢ်အိၣ်တၢ်ဆဲးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. လါမ့ၢ်တုၤ လါယုၤလံာ်အပူၤက့ၢ်ထွဲဘၣ်ပုၤဆါအိၣ်ဝဲ(၈)ဂၢၤ ဒီးဖဲခရံၣ်ဂဲၤဆၢထၢၣ်သမူထီၣ်က့ၤအမုၢ်နံၤ လဲၤဘါသကံးရုၤလိာ်မုၢ်လိာ်သကံးဘၣ်တၢ်ဒီး သ့ၣ်ယၢ်ဝဲတံၣ်ဃိာ်ဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

# ယုၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲကျိၤ



ပုၤကညီဘျၢထံခဝုၤရၢၢ် ယုၤဂ့ၢ်ပိညါဝဲကျိၤအိၣ်ဒီး Accreditation Team အတၢ်လဲၤအိၣ်သကံးဆူလံာ်စိဆ့ၣ်က့ၢ်ခဲဖျါလၢ အယုကဲထီၣ်ခဝုၤရၢၢ်အက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယုၤလံာ်(၅)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်လဲၤတုၤအိၣ်သကံးဘၣ်မ့ၢ်စိၣ်လံာ်စိဆ့ၣ်က့ၢ်(ကီၢ်တီၤအူကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘါ)ဒီး ဖဲလါယုၤလံာ်(၆)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်န့ၣ်အိၣ်သကံးဘၣ်ဖုအိၣ်ဒုလံာ်စိဆ့ၣ်က့ၢ်(ကီၢ်ထးခိ)န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်လဲၤတဘျီအံၤ လဲၤဒီးထံၣ်လိာ်ကတိၤသကံးဘၣ်တၢ်ဒီး လံာ်စိဆ့ၣ်က့ၢ်ခိၣ်, က့ၢ်သရၣ်/ မုၢ်တဖၣ်, န့ၣ်ရွဲၣ်ဒီးက့ၢ်အထြးစတံကမံးတံၣ်ဖိတဖၣ်လီၤ. Accreditation Team ဖိတဖၣ်လၢအမ့ၢ်ဝဲ -သရၣ်ဒိၣ်Dr.သ့ၣ်ဗျၢ, သရၣ်ဒိၣ်Dr.စါရဲးစုၣ်, သရၣ်ဒိၣ်Dr.ခရံၣ်စတဲလ်ဗဲ, သရၣ်မုၢ်Dr.ခုၣ်လဲၣ်ဖိဒီးသရၣ်မုၢ်လါဖိတဖၣ်လဲၤသကံးဝဲဆူက့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.





## တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲၤကျိၤ



တၢ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရၢၣ်ဝဲၤကျိၤအိၣ်ဒီး ခူဒိၣ်ဝုၢ်ဃာတၢ်မၤလိၤဒ် သိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်လၢဝုၢ်တဖၣ် ကအိၣ်ဒီးခူဒိၣ်ဝုၢ်ဃာတၢ်ဖဲးတၢ်မၤတဖၣ် လိၤ. တၢ်မၤလိၤအံၤဘၣ်တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ် လၢယူၤလံ(၁၄-၁၅)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ်ဖဲ ကီၢ်တီၤအုၣ်တီၣ်ဘၣ်မၤပုၤဝဲၤလိၤ, ဝုၢ်တီၤအုၣ်ဒီးကီၢ်တီၤအုၣ်တီၣ်ဘၣ်မၤပုၤ, ကီၢ်တီၤအုၣ်ပုၤ, ကီၢ်တီၤအုၣ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၣ် ဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးလိၤ. ပုၤဟဲထီၣ် တၢ်မၤလိၤခဲလၢ်အိၣ်ဝဲ(၃၄)ဂၢန့ၣ်လိၤ. သရၣ်သိၣ်လိၤတၢ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ-သ ရၣ်အဲးဒတး(ခူဒိၣ်ဝုၢ်ဃာဒီးတၢ်တၢ်တဖၣ်), သရၣ်ရိၣ်စါ(ခူဒိၣ်ဝုၢ်ဃာဒီး နီၣ်သး) ဒီးသရၣ်ထူကဝီၤ(တၢ်ကတိၤလိၤဆိ)န့ၣ်လိၤ.

## ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ်



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်ဝဲၤကျိၤလၢသးစၢ်တၢ်မၤဂီၢ် အိၣ်ဒီးတၢ် အိၣ်ဖိၣ်တၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢ တၢ်မၤလိၤ(၈)ဘျီတဘျီ(အပတီၢ်တၢ်,ခဲ) ဘၣ် တၢ်မၤအိၣ်ဖိၣ် ဖဲလၢမုၢ်(၁၀)သီတုၤ လၢယူၤ(၉)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ် ဖဲဝဲၤလိၤန့ၣ်လိၤ. သရၣ်/ မုၢ်သိၣ်လိၤတၢ်တဖၣ်မုၢ်ဝဲ-သရၣ်ဒိၣ်ကျိၤကီၢ်, သရၣ်မုၢ်ဖဲပလဲ, သရၣ်ယံၤရၢၣ်မုၢ်ဒိၣ်, သရၣ်မုၢ်တလၢစ့, သရၣ်မုၢ်လယၢၣ်န့ၣ်သၢဒိတဖၣ် ဒီး ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိၤအိၣ်ဝဲ(၂၅)ဂၢန့ၣ်လိၤ.ဖဲလၢယူၤလံ(၄)သီတုၤ(၅)သီ, အိၣ် ဒီးတၢ်ဟ့ၣ်ကူၣ်န့ၣ်ကျဲၤလၢအတီၤတဆံၣ်ဖျိကိၣ်တဖၣ် ဒီးပုၤဟဲထီၣ်ခဲလၢ် အိၣ်ဝဲ(၇၅)ဂၢန့ၣ်လိၤ.ဖဲလၢယူၤ(၁၃-၁၆)သီ, အိၣ်ဒီး Effective Youth Ministry တၢ်မၤလိၤလၢကီၢ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်အတီၤ, ဖဲဝဲၤကျိၤအဝဲၤလိၤန့ၣ်လိၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိၤအိၣ်ဝဲ(၂၁)ဂၢန့ၣ်လိၤ. ဖဲလၢယူၤ (၂၁)သီတုၤလၢအိၣ်ကူၣ် (၁၈)သီ, အိၣ်ဒီး English Proficiency Course & Computer Training ဒီးပုၤမၤလိၤတၢ်ဖဲခဲလၢ်အိၣ်ဝဲ(၂၁)ဂၢန့ၣ်လိၤ.



## တၢ်ကတိၢ်ကတိၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျိၤ



ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ် တၢ်ကတိၢ် ကတိၤဒုးဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်ဒိၣ် န့ၣ်ဝဲၤကျိၤ သုးကျဲၤတၢ်မၤလိၤလၢအမုၢ် “တၢ်သုးသုးကျဲၤဟဲဆၢပုၤကညီၣ် အကိၢ်ထံး” ဖဲခဝုၣ်ရၢၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီး, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဃုကထၢ ဖဲလၢယူၤ ၆- ၇, ၂၀၁၇န့ၣ်လိၤ. သရၣ်မုၢ်လၢဟဲဟ့ၣ်ဒိၣ်ဟ့ၣ်နီၤလိၤတၢ်မုၢ်ဝဲ သရၣ်မုၢ် စူးစူးအိၣ်န့ၣ်လိၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိၤလၢဝဲၤကျိၤခၢၣ်စး ခဲလၢ်အိၣ်ဝဲ(၂၀) ဂၢန့ၣ်လိၤ.

## ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျိၤ

ပုၤကညီၣ်ဘျၢထံခဝုၣ်ရၢၣ်,ခရံၣ်ဖိတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီ ထီၣ်ဝဲၤကျိၤအပူၤ TREC တၢ်တိၣ်ကျဲၤသုးကျဲၤမၤဝဲ ခဝုၣ်ရၢၣ်ဒီးကီၢ်တၢ် တိၣ်ကျဲၤအပူၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်(Sharing and Learning Workshop)လၢ



န့ၣ်တကယၢတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်,ဝုၢ်တကူၣ် ဖဲလၢယူၤ (၂၀-၂၁)သီ, ၂၀၁၇န့ၣ် န့ၣ်လိၤ. ပုၤဟဲထီၣ်တၢ်မၤလိၤ မုၢ်(၅), ခွါ(၉)ဂၢခဲလၢ် (၁၄)ဂၢန့ၣ်လိၤ. တၢ်မၤစၢၤလိၤတၢ်တတးတနါအတီၤကီၢ်တၢ်ခဲ(Disaster Risk Reduc- tion DRR)ဖဲလၢမုၢ်-လိယူၤလံအပူၤ ပအိၣ်စ့ၢ်ကိးတၢ်ဟ့ၣ်တၢ်သ့ၣ်ညါ န့ၣ်ပၢ်, တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်ဆူ ခူသဝီ/တၢ်အိၣ်ဖိၣ်တဖၣ်လၢ ကဒိတအဆိ သး, ကတဲၣ်ကတိၢ်ပၢ်စၢၤသးလၢ ကမၤစၢၤလိၤတၢ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၣ်အကီၢ် လိၤ. တၢ်ဟ့ၣ်ဒုးသ့ၣ်ညါန့ၣ်ပၢ်(Awareness)ဆူ ပုၤမၤလိၤတၢ်ဖိတဖၣ်, တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်/ ကူထံတၢ်မၤလိၤ, တၢ်သ့ၣ်လိၤသ့ၣ်မုၢ်ဝဲဘိၤလၢ တၢ်ဂၢၤက့ၤ န့ၣ်ဆၢၣ်တၢ်ဘၣ်တ့အကီၢ်, တၢ်ဘျီဂုၤထီၣ်က့ၤကျဲ, တီၤတဖၣ်လၢခူသဝီပုၤ န့ၣ်လိၤ.ပတူၢ်လိၤဘၣ်စ့ၢ်ကိး ကီၢ်ပုၤမၤတၢ်ဖိလၢ ဟဲမၤလိၤမၤလုၤတၢ် လၢ (KBC.CSSDD)ဝဲၤကျိၤပုၤ(၃)ဂၢလၢ အမုၢ်(၁)သရၣ်မုၢ်ကျဲၤရံၣ် ကြွးစံ(တီၤအုၣ်ကဲၤခၢၣ်ကဲၤဘၣ်), (၂)သရၣ်မုၢ်ပိကလယၢၣ်(တီၤအုၣ်ဘ့ၣ်မိ ပုၤ), (၃)သရၣ်သိၣ်ဝါရံၣ်(ပံၣ်သ့ၣ်ယၢၣ်ဝဲတံၣ်)တဖၣ်, ဘၣ်ထွဲဒီးတၢ်မၤဂုၤမၤစၢၤ ဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်အတီၤဖဲးတၢ်မၤ, စ့စရိပတီၢ်ဒီးဝဲၤကျိၤအတီၤဟဲ တၢ်ဆၢသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လိၤ.





# နံနံကယာ(၂၁)မံးရှာ်တံာ်တိုက်ကျဲၤခံပတိုက်တပတိုက် ကရူာ်(၁)တံာ်ယုထံတံာ်ရဲၣ်တံာ်ကျဲၤ



ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ် နံနံကယာ(၂၁)မံးရှာ်တံာ်တိုက်ကျဲၤခံပတိုက်တပတိုက် ကရူာ်(၁)တံာ်ယုထံတံာ်ရဲၣ်တံာ်ကျဲၤအိၣ်ဒီး တံာ်မၤလိ(၄)ဘျီဘၣ်ထွဲဒီးတံာ်ယုထံတံာ်မၤလိ လာဝဲၤလိာ်ပုၤမၤသကိးတံာ်တဖၣ်အဂီၢ်ဖဲ(၂၀၁၇)နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဖဲးတြုၤအါရဲၤ(၁၃-၁၇)သီ, “Concept and Methodology”, လါယုၤလဲ(၁၂-၁၆)သီ, “Data Collection”, လါယုၤလဲ(၁၀-၁၄)သီ, “Data Entry and Analysis”, ဒီးဖဲလါအီကုၣ်(၁၅-၁၇)သီ, “Report Writing”တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်/မ့ၣ်သိၣ်လိတံာ်တဖၣ်မ့ၣ်ဝဲ - သရၣ်ဒီးကထာ်ယံၤအုလး ဒီးသရၣ်မ့ၣ်ခဲၣ်ဇၣ်လွၣ်ဒီးပုၤမၤလိတံာ်ဖဲခဲလံာ်အိၣ်ဝဲ(၂၀)ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဝဲၤကျဲၤလၢဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတံာ်လၢကရူာ်အံၤမ့ၣ်ဝဲ- ဟံၣ်မ့ၣ်ဝဲၤကျဲၤ, ခရံၣ်ဖိတံာ်မၤဂုၤမၤစၢၤဒီး တံာ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဝဲၤကျဲၤ, လံာ်လိာ်ဒီးတံာ်ဆဲးတံာ်လၢဝဲၤကျဲၤ, ကမံးတံာ်ရုလိာ်မၤသကိးတံာ်သးခုကစီၣ်ဒီး တံာ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲၤကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

## ကရူာ်(၃)ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိတံာ်ရဲၣ်တံာ်ကျဲၤ



ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ် နံနံကယာ(၂၁)မံးရှာ်တံာ်တိုက်ကျဲၤ ခံပတိုက်တပတိုက်ကရူာ်(၃)ခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိ တံာ်ရဲၣ်တံာ်ကျဲၤအိၣ်ဒီး “ တံာ်သုသိၣ်လိခရံၣ်ဖိဟံၣ်ဖိယိဖိတံာ်မၤလိခံဘျီတဘျီ ဒီးတံာ်တိုက်လီၤ တံာ်ဖဲးတံာ်မၤဆူညါ ” ဘၣ်တံာ်မၤအိၣ်ဖဲ လါယုၤၤတုၤသီ, ၂၀၁၇ ဖဲခဝုရှာ်နံၣ်(၁၀၀)တံာ်စံးဘျူးတံာ်သ့ၣ်ထီၣ်ယံၤကထာ, အလုၣ်န့ၣ်လီၤ. တံာ်တိာ်ထူမ့ၣ်ဝဲ “တံာ်မၤလၢထီၣ်ပုၤထီၣ် တံာ်အိၣ်ဖိၣ်ခိဖျိတံာ်မၤန့ၣ်ထၢအတံာ် တၢတဖၣ်” န့ၣ်လီၤ. တံာ်မၤလိတဘျီအံၤပုၤမၤလိာ်ဆုၣ်န့ၣ်မ့ၣ်ဝဲ- သရၣ်မ့ၣ်မ့ၣ်ဖိ, တံာ်မၤလိလံာ်စီဆဲး- သရၣ်ဒိၣ်ကွါလိာ်သးတိ, ဒီးပုၤဟံၣ်ကတိာ်သကိးတံာ်တဖၣ်မ့ၣ်ဝဲ- သရၣ်ဒိၣ်စဲမၤဒီးသး, သရၣ်ဒီးကထာ်ယံၤအုလး, သရၣ်မ့ၣ်ခုၣ်မူရၣ်, သရၣ်မ့ၣ်မ့ၣ်ဖိ, စီၤအဲးဒတးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢကီၢ်(၁၆)ဘၣ်ခါးစး ပုၤဟံၣ်ထီၣ်တံာ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၂၆)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

# ကရူာ်(၅)တံာ်ထုးထီၣ်လံာ်လိာ်ဒီးတံာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်လံာ်ဖိၣ်ဒါး

ပုၤကညီဘျာထံခဝုရှာ် နံနံကယာ(၂၁)မံးရှာ်တံာ်တိုက်ကျဲၤခံပတိုက်တပတိုက်ကရူာ်(၅)လၢအမ့ၣ် “ တံာ်ထုးထီၣ်လံာ်လိာ်ဒီးတံာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်



လံာ်ဖိၣ်ဒါးတံာ်ရဲၣ်တံာ်ကျဲၤ ” အိၣ်ဒီးတံာ်လဲၤဒုးသ့ၣ်ညါတံာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ် လံာ်ဖိၣ်ဒါးဖဲ ကီၢ်ပကိာ်တကူၣ်လံာ်စီဆဲးကို ဖဲလါမ့ၣ်(၁၂)သီ, ကီၢ်တကူၣ်လံာ်စီဆဲးကို လါယုၤလဲ(၁)သီ, ကီၢ်ပုၣ်သ့ၣ်ယၣ်ဝတံာ်လံာ်စီဆဲးကို ဖဲလါယုၤလဲ(၁၈)သီ, ကီၢ်ဆိထံးလံာ်စီဆဲးကို လါယုၤလဲ(၂၁)သီ, ချၢၣ်လွၢ်ထုၣ်လံာ်စီဆဲးကို လါအီကုၣ်(၄)သီ, ၂၀၁၇နံၣ်န့ၣ်လီၤ. သရၣ်လၢဟ့ၣ်ခိဟ့ၣ်န့ၣ်တံာ်မ့ၣ်ဝဲ သရၣ်ထုလၢာ်(ပုၤကညီဘျာထံယုၤဂုၤပိညါဖျိစီမိာ် လံာ်ဖိၣ်ဒါးအိၣ်)န့ၣ်လီၤ. ဝဲၤကျဲၤလၢဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတံာ်တဖၣ်မ့ၣ်ဝဲ- ထုးထီၣ်ရုၤလီၤလံာ်လိာ်ဝဲၤကျဲၤ, လံာ်လိာ်ဒီးတံာ်ဆဲးတံာ်လၢဝဲၤကျဲၤ, ဝဲၤကျဲၤလၢသးစၢ်တံာ်မၤဂီၢ်ဒီးတံာ်ဘၣ်ထွဲတုၤအိၣ်လိာ်သးဝဲၤကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

## ကရူာ်(၇)တံာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်တံာ်ရဲၣ်တံာ်ကျဲၤ

ပုၤကညီဘျာခဝုရှာ်နံနံကယာ(၂၁)မံးရှာ်တံာ်တိုက်ကျဲၤခံပတိုက်တပတိုက်ကရူာ်(၇)အိၣ်ဒီးတံာ်မၤလိလၢတံာ်အိၣ်ဖိၣ်သရၣ် ဒီးပုၤမၤတံာ်သးခုကစီၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဖဲလါယုၤလဲ(၁၈-၂၁)သီ, ၂၀၁၇နံၣ် ခဝုရှာ်နံၣ်(၁၀၀)ဖဲ



တံာ်စံးဘျူး တံာ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ခါးစးပုၤဟံၣ်ထီၣ်တံာ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၄၅)ဂၤန့ၣ်လီၤ. တံာ်ကတံာ်ကတိာ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျဲၤ, သရၣ်သမဲဝဲၤကျဲၤဒီး တံာ်သးခုကစီၣ်ဒီးမံးရှာ်ဝဲၤကျဲၤ ဟံၣ်ဖိၣ်တိခိၣ်ရိၣ်မဲဒီးမၤသကိးန့ၣ်လီၤ. လါအီကုၣ်(၁-၁၁)သီ, ၂၀၁၇နံၣ် တံာ်မၤလိမၤလုၤအတံာ်မၤလိဘၣ်တံာ်မၤအိၣ်ဖဲ ခဝုရှာ်နံၣ်(၁၀၀)တံာ်စံးဘျူးတံာ်သ့ၣ်ထီၣ်န့ၣ်လီၤ. တံာ်တိာ်ထူ- “လၢထီၣ်ပုၤထီၣ်လၢတံာ်အိၣ်ဖိၣ်အတံာ်ဒိၣ်တုၣ်ခိၣ်ပုၤ” န့ၣ်လီၤ. ဝဲၤကျဲၤလၢဟံၣ်ဖိၣ်မၤသကိးတံာ်မ့ၣ်ဝဲ- တံာ်ကတံာ်ကတိာ် ဒုးအိၣ်ထီၣ်ထီထီၣ်ခိၣ်န့ၣ်ဝဲၤကျဲၤ, သရၣ်သမဲဝဲၤကျဲၤ, တံာ်သးခုကစီၣ်ဒီး မံးရှာ်ဝဲၤကျဲၤ ဒီး ခရံၣ်ဖိတံာ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့ဝဲၤကျဲၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကီၢ်ခါးစးပုၤဟံၣ်ထီၣ်တံာ်မၤလိအိၣ်ဝဲ(၃၇)ဂၤန့ၣ်လီၤ.

